
PROTOKÓŁ nr IX/2020 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 10 marca 2020 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 12:50. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 15 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Sekretarz Gminy – Bogumiła 

Cienkus, Skarbnik Gminy – Grażyna Pszczółkowska,  Radny Powiatowy –  Rafał Gotowiec. 

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył IX sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum,  

na 15 radnych obecnych jest 15 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Potwierdzono również obecność używając terminali do głosowania.   

 

Przewodniczący Rady Gminy – odczytał klauzulę RODO dotyczącą obrad sesji Rady Gminy 

Czernice Borowe.  

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych. 

Przewodniczący zaproponował wprowadzenie zmian do porządku obrad, w postaci usunięcia 

z porządku obrad uchwał w sprawach:   

4.3. niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Czernice Borowe środków 

finansowych stanowiących fundusz sołecki w 2021 roku, 

4.6. ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich będących własnością Gminy 

Czernice Borowe, sposobu ustalania opłat za korzystanie z nich oraz powierzenia Wójtowi 

Gminy Czernice Borowe uprawnienia do stanowienia ich wysokości. 

Zarządzono głosowanie zmian, wszyscy radni jednogłośnie wyrazili zgodę na usunięcie  

z porządku obrad IX sesji rady gminy w/w uchwał.  

  

Porządek sesji po zmianach brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VIII sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2020 – 2036, 

4.2. zmiany uchwały nr 105/VIII/2019 Rady Gminy Czernice Borowe  z dnia 20 

grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2020 rok, 

4.3. zmiany uchwały w sprawie współdziałania i współfinansowania przy realizacji 

projektu pod nazwą „Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla 

aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji  

i geoinformacji” 

4.4. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Czernice Borowe na rok 

szkolny 2019/2020, 



4.5. wyrażenia zgody na przejęcie na własność Gminy Czernice Borowe nieruchomości 

Skarbu Państwa położonej w obrębie Górki, 

4.6. wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy, 

4.7. przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2020 r.”, 

4.8. zmiany uchwały Nr 97/VII/2019 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 25 listopada 

2019r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, 

4.9. zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części obrębów 

geodezyjnych: Jastrzębiec, Borkowo Falenta, Pierzchały, Smoleń Poluby, Borkowo 

Boksy, Gmina Czernice Borowe. 

5. Przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji Rady Gminy na 2019 rok (4 komisje). 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacja Programu współpracy Gminy Czernice Borowe  

w 2019 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. 

7. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostki samorządu terytorialnego za rok 2019. 

8. Przyjęcie sprawozdania rocznego z działalności merytorycznej Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za 2019 rok. 

9. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie porządku obrad: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 15 głosami za. 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej VIII sesji Rady Gminy. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 15 głosami za. 

 



Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2020 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Szczegółowe zmiany zawierają objaśnienia załączone do uchwały.  

 

Dalszej dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 111/IX/2020 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2020 – 2036. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 105/VIII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe  z dnia 20 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 112/IX/2020 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie zmiany uchwały nr 105/VIII/2019 Rady 

Gminy Czernice Borowe  z dnia 20 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej na 2020 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie współdziałania i współfinansowania 

przy realizacji projektu pod nazwą „Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla 

aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji i geoinformacji”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 113/IX/2020 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie współdziałania i 

współfinansowania przy realizacji projektu pod nazwą „Regionalne partnerstwo samorządów 

Mazowsza dla aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji i 

geoinformacji”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Czernice 

Borowe na rok szkolny 2019/2020. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ nr 114/IX/2020 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 210 marca 2020 r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Czernice Borowe na rok szkolny 2019/2020. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 



Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie na własność Gminy Czernice 

Borowe nieruchomości Skarbu Państwa położonej w obrębie Górki. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ nr 115/IX/2020 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie na 

własność Gminy Czernice Borowe nieruchomości Skarbu Państwa położonej w obrębie 

Górki. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy. 

Przewodniczący Rady – poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ nr 116/IX/2020 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów 

dzierżawy Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2020 r.” 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

Dyskusji nie było. 



Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 117/IX/2020 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice 

Borowe w 2020 r.”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 97/VII/2019 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 25 listopada 2019r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 118/IX/2020 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 97/VII/2019 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 25 listopada 2019r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części obrębów geodezyjnych: 

Jastrzębiec, Borkowo Falenta, Pierzchały, Smoleń Poluby, Borkowo Boksy, Gmina Czernice 

Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

 



Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 2 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ nr 119/IX/2020 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 10 marca 2020 r. zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części 

obrębów geodezyjnych: Jastrzębiec, Borkowo Falenta, Pierzchały, Smoleń Poluby, 

Borkowo Boksy, Gmina Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji Rady Gminy na 2019 rok (4 komisje). 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania były analizowane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy na 2019 rok (4 

komisje). Sprawozdania stanowią załącznik do protokołu.  

 

 

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z realizacja Programu współpracy Gminy Czernice Borowe  

w 2019 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania były analizowane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 15 



przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacja Programu współpracy Gminy 

Czernice Borowe w 2019 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

 

 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu 

terytorialnego za rok 2019. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania były analizowane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostki samorządu terytorialnego za rok 2019. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania rocznego z działalności merytorycznej Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Czernicach Borowych za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania były analizowane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie planów: 

za     - 15 

przeciw    - 0 



wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie roczne z działalności merytorycznej 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za 2019 rok. Sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 9 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 9 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie. 

W dniu sesji wpłynęła interpelacja Radnego Ryszarda Bońkowskiego. Przewodniczący Rady 

odczytał treść interpelacji.  

 

Ad. pkt. 10 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 10 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 11 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Wójt Gminy przedstawił zebranym uzupełnienie 

do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

W uzupełnieniu sprawozdania Wójt Gminy dodał: 

Wójt poinformował, że w ramach MIAS Mazowsze 2020 zawnioskowane zostało 5 

inwestycji, których wkładem finansowym będzie fundusz sołecki. Złożono także wnioski 

inwestycyjne do LGD Północne Mazowsze, na: 2 zbiorniki wodne w Kosmowie i Kadzielni 

(dokumentacja techniczna była zaplanowana do realizacji w ramach funduszu sołeckiego) 

oraz renowację parku w Rostkowie. Wnioski zostały złożone przez NGO, co pozwala na 

pozyskanie dofinansowania w wysokości 100%. Gdyby wniosek składała gmina 

dofinansowanie wynosiłoby zaledwie 66%. Wójt wyjaśnił, że w budżecie nie ma zapisu 

dotyczącego realizacji budowy drogi w Borkowie Falenta – zostanie ona wprowadzona do 

budżetu po otrzymaniu dofinansowania. Kwestia zbiorników wodnych w Kosmowie i 

Kadzielni – nie ma ich w budżecie gminy bo będą realizowane przez NGO.  

Wójt wspomniał, że ostatnie 2 lata budżetu są trudne, staramy się spłacać kredyty ale także 

planować i wykonywać mniejsze lub większe inwestycje. Z Radą Gminy staramy się 

racjonalnie oceniać potrzeby. Zadań dla samorządów gminy przybywa, a nie idą za tym 

dodatkowe środki finansowe. Coraz więcej dokładamy do finansowania oświaty. Szukamy 

oszczędności. Zaniechaliśmy dofinansowania dowozu kosztów uczniów mieszkających blisko 

szkoły. Ustawa mówi, że gmina może kupić bilet ale nie jest zobowiązana zwracać środki za 

dowóz prywatnym samochodem. Uczniów transportem zbiorowym jeździ coraz mniej.  

Próbujemy działać w zakresie sprzedaży mienia gminnego, które nie jest użytkowane, chodzi 

o drogi zaorane, użytkowane przez rolników, chcemy uregulować te kwestie poprzez sprzedaż 

lub dzierżawy działek. Planujmy także sprzedaż mienia po byłych mleczarniach, które 

niszczeje w skutek nieusuwania. Jest wiele takich budynków, może warto je sprzedać, 



wynająć lub wykorzystać w inny sposób. Wójt zachęcił do przemyśleń i prosił o zgłaszanie 

pomysłów.  

Wójt poinformował, że rozpoczynamy przekazywanie oczyszczalnie ścieków mieszkańcom, 

skoczył się okres trwałości i zgodnie z ustaleniami zostaną one przekazywane mieszkańcom. 

Mieszkańcy będą zobowiązani osobiście do utrzymania należytego stanu oczyszczalni przez 

serwis i konserwację.  

Wdrażamy edukację ukierunkowaną na ograniczenie ilości wytwarzanych odpadów. Ilość 

odpadów niestety wzrasta, może to spowodować podniesienie opłat za odpady. Należy zadbać 

o samodzielne gospodarowanie odpadów BIO, liści, popiołu. Wdrożymy odbiór popiołu w 

PSZOK, co pozwoli na oszczędności. Szacunkowa ilość popiołu to ok 100 ton, co daje 

wydatek roczny w kwocie 100 tys. zł. Na dzień dzisiejszy mamy jedne z niższych stawek 

opłat za gospodarowanie odpadami. Musimy być świadomi, że jeśli nie ograniczymy ilości 

odpadów będzie to skutkować podwyżkami. Planujemy wydanie wieści gminnych w sprawie 

edukacji związanej z odpadami. Nowa firma odbierająca śmieci nie może wjeżdżać na każdą 

posesję. Odpady trzeba wystawiać do drogi publicznej. Oczywiście są też wyjątki od tego 

założenia – kolonie z dużą odległością od drogi publicznej, osoby niepełnosprawne, starsze 

mieszkające samotnie.     

Wspólnie z komisją Rolnictwa i Ochrony Środowiska pracujemy także wdrożenie kroków 

związanych z ograniczeniem liczby psów bezpańskich. W 2020 planujemy edukację w tym 

zakresie, pomoc z sterylizacji psów by ograniczyć populację w sposób cywilizowany. 

Dotychczas staramy się bezpańskie psy przechowywać w tymczasowej „przechowalni”, 

wysterylizować i wyleczyć, a następnie oddawać do adopcji. Opracowując program chcemy 

wspomóc mieszkańców w ograniczeniu liczby psów, np. poprzez sterylizację. Mamy podjętą 

uchwałę, która nadal obowiązuje i mówi ona, że gospodarstwo które miało powyżej 2 psów 

płaciło opłatę. Należy ten akt prawny zweryfikować i dostosować do panujących warunków. 

Jeśli Komisje Rady Gminy przychylą się do wniosku Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, to w 2021 ustalimy podatek od posiadanych psów wzorem innych gmin. Pozwoli 

to na wykorzystanie środków na walkę z problemem, czyli, np. czipowanie, sterylizację, itd. 

Czipowanie pozwoli stworzyć ewidencję psów. Każdy będzie miał obowiązek złożyć 

deklarację o posiadanej liczbie psów, a w ślad za tym ustalona zostanie wysokość opłaty. Nie 

będą to wysokie kwoty, tj. 10 – 20 zł. Dochodzi do sytuacji, że mieszkańcy próbują Gminie 

wcisnąć swojego psa, twierdząc, że jest bezpański - czipowanie pozwoli na przypisanie psa do 

konkretnego właściciela. Już dziś o tym mówimy, żeby każdy mieszkaniec mógł się w jakiś 

sposób przygotować na wdrożenie tego programu. 

Wójt gminy zaapelował o rozwagę ws. koronawirusa i dbanie o swoje bezpieczeństwo. W 

Wieściach gminnych podamy informację także w sprawie ochrony przed tym wirusem. Wójt 

poprosił o samodyscyplinę wobec członków swoich rodzin, które potencjalnie mogą być 

zagrożone zakażeniem. We Włoszech bagatelizowano kwarantanny, widzimy jak to się tam 

rozwinęło. Jeśli mamy podejrzenie koronawirusa ograniczmy kontakty z ludźmi by nie 

stwarzać zagrożenia. Z osobami o których mamy informację o potencjalnym zakażeniem 

koronawirusem mamy przeprowadzone rozmowy dyscyplinujące. Wójt zaapelował o 

zgłaszanie wszelkich osób potencjalnie zarażonych do gminy by chronić siebie i innych.   



Radny Ryszard Bońkowski zapytał o zadania dotyczące konserwacji stawów w Kosmowie. 

Radny zapytał o elementy zabezpieczające bezpieczeństwo na terenie sołectwa Kosmowo. 

Radny zwrócił także uwagę na rozbieżności dotyczące podatku od środków transportowych.  

Radny Adam Sadkowski zapytał o drogę w Kownatach, nie można tej drogi od wielu lat 

wyremontować, druga droga Dzielin – Chojnowo była podbudowa pod asfaltowanie. Radny 

zwrócił uwagę, że sołectwo od wielu lat jest zapomniane w kwestii remontów dróg.  

Wójt odniósł się do projektu w miejscowości Kosmowo. Gmina wychodzi naprzeciw 

oczekiwaniom i potrzebom zgłaszanym przez mieszkańców. Istnieje potrzeba postawienia 

lustra przy niebezpiecznym skrzyżowaniu. Będzie realizowana konserwacja zbiornika, po 

odnowieniu terenu planowany jest tam teren na cele rekreacje mieszkańców. Teren ten będzie 

oznakowany turystycznie zgodnie z założeniami projektu. Odpis od środków transportowych 

zmienia się  trakcie roku, niektórzy przedsiębiorcy w trakcie roku zmieniają adres siedziby, 

sprzedają samochody, stąd zmienia się wartość wpływu z tego projektu. 

Wójt odniósł się do drogi w Kownatach oraz Dzielin – Chojnowo. Wójt przyznał, że te drogi 

zostały trochę zaniedbane, droga Chojnowo – Dzielin powinna zostać rzeczywiście bardziej 

zauważona i przeznaczona do remontu w latach następnych.  

 

Ad. pkt. 12 

Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane są 

wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Radny Cezary Kołakowski wyjaśnił, że usunięto z porządku obrad punkt dotyczący 

zarządzania świetlicami. Poprosił Przewodniczącego Rady o wrócenie do tego tematu. Radny 

zaapelował także o rozsądne dysponowanie środkami z funduszu sołeckiego.  

Wójt w odpowiedzi na zapytania poinformował, że spotkanie w sprawie fotoradaru w 

poniedziałek nie odbyło się. Przedstawiciel ITD poprosił o zmianę terminu. Wójt nadmienił, 

że gmina otrzymała potwierdzenie że radar w Czernicach Borowych jest na liście rezerwowej.   

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że uchwały zostały zdjęte z porządku obrad. Uchwała w 

sprawie świetlic wiejskich została przesunięta na przyszłą sesję by móc ją dopracować.  

Radna Anna Dzierzęcka poprosiła o naprawę drogi w Olszewcu (na kolonii), zapytała o 

usunięcie karp w Grójcu, które stwarzają niebezpieczeństwo. Radna poprosiła o zgodę na 

wykonanie przez KGW remontu instalacji elektrycznej w świetlicy wiejskiej. Zwróciła uwagę 

także na przekazywanie przez firmę odpadową worków tylko w 3 kolorach.  

Wójt w odpowiedzi na drogę odparł, że czekamy na stabilniejszą pogodę by ruszyć z 

remontami dróg żwirowych. Karpy w Grójcu należy sfrezować, by nie stwarzały 

niebezpieczeństwa. Remont instalacji jest wskazany, świetlica wiejska zaczęła tętnić życiem. 

Warto skierować wniosek do komisji by poszukać też środków w budżecie gminy na wsparcie 

remontu tej instalacji. Wójt podziękował za udział KGW i zespołom w przeglądzie zespołów 

zapustnych. W kwestii odpadów wójt dodał, że śmieci zmieszane można oddawać w 

pojemnikach, jeśli w workach, to czarnych. Wójt zwróci się do MZGKiM o rozdawanie też 

takich worków.  

Sołtys Tadeusz Bartołd przedstawił swoje zdanie na temat funduszu sołeckiego, zaznaczył, 

że jest to pozytywny aspekt pobudzający aktywność społeczną. Wniósł o nie usuwanie tego 

narzędzia z budżetu gminy.  



Sołtys Tadeusz Pszczółkowski wrócił do sprzedaży mienia. Zgłosił mienie, które było 

sprzedane i gdzie stworzone zostało dzikie wysypisko śmieci.  

Wójt Gminy  podzielił pogląd aprobujący za funduszem sołeckim. W kwestii działki w 

Miłoszewcu przyznał, że to trochę zły przykład sprzedaży mienia. Wójt obiecał zmonitorować 

tę sytuację i skłonić właściciela do uporządkowania.  

Przewodniczący Rady poprosił o uporządkowanie terenu po wycince zakrzaczeń na trasie 

Czernice Borowe – Zembrzus.  

Przewodniczący Rady odczytał życzenia z okazji dnia Sołtysa skierowane przez Prezydenta 

RP. Wraz z Wójtem Gminy wręczyli sołtysom listy gratulacyjne. 

  

Ad. pkt. 13 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął IX sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 


